

2011 HIGHER SCHOOL CER
French Beginners

Section II — Reading

30 marks

Attempt Questions 11–15

Allow about 1 hour for th

Read the texts, then answer the questions in ENGLISH in the spaces provided. These spaces provide guidance for the expected length of response.

Question 11 (2 marks)

Read the series of text messages, then answer the question that follows.

Jacqueline:

Je fais les courses pour le dîner. Je pensais faire des pâtes ou une salade composée... Tu veux manger quoi?

Baptiste:

Je préfère les pâtes avec une sauce sans crème. C'est mieux pour mon concours de natation demain.

Jacqueline:

D'accord. Je te fais une sauce surprise alors.

What will Jacqueline cook for dinner?

2

She will cook pâte with the sauce that doesn't have ~~creme~~ cream because it is better for Baptiste's swimming competition tomorrow.

Question 12 (5 marks)

Read the text, then answer the questions that follow.

Philippe, 9 ans, Suisse

Parc Ouistiti est un parc d'aventures pour les petits et les grands. Dans la forêt, j'ai bien aimé la Promenade à dos d'éléphant. La vue était magnifique! Avec ma famille, on a pris le Bateau de Tarzan, formidable! La Cascade Infernale nous a trempés jusqu'aux os, c'était vachement marrant!

Bipul, 16 ans, Inde

La visite pour rencontrer les tribus de la jungle, c'était plutôt ennuyeux. Par contre j'ai adoré la Cascade Infernale. Quelles sensations fortes! Mais la Promenade dans la Montagne des Gorilles c'était vraiment mon attraction préférée. Les gorilles faisaient si peur!

Karl, 14 ans, Allemagne

J'ai craqué pour la Montagne des Gorilles. C'était vraiment fantastique de la traverser comme un vrai explorateur. Le Bateau de Tarzan m'a épaté aussi. On a crié tellement fort, c'était super marrant! Pour finir la journée, on a fait un tour sur la Grande Roue. Ça nous a donné le vertige.

- (a) What THREE attractions at *Parc Ouistiti* does Philippe describe? 2

The walk on the back of an elephant, the boat of Tarzan, ~~Infernal waterfall~~ Diabolical waterfall

- (b) What do Bipul and Karl think about *la Montagne des Gorilles*? Justify your response. 3

They both really liked it. Bipul says it was the attraction he preferred and the gorillas were so scary. Karl says the Gorilla mountain was fantastic because he could go through it like a real explorer!

Question 13 (6 marks)

Read the text, then answer the questions that follow.

Grasse, le 24 juin 2011

Dear Sir
Cher Monsieur,

I want to thank you for all you that you do for me
Je veux vous remercier pour tout ce que vous avez fait pour moi
cette année. Je n'ai aucun doute que votre patience extraordinaire
m'a aidé à faire des progrès.

Au début de l'année j'avais toujours du mal à suivre les leçons
d'algèbre. Vos explications claires m'ont permis de comprendre les
notions les plus compliquées.

Mon rêve a toujours été de devenir chercheur scientifique et je
commençais à abandonner cette idée. Vos encouragements et votre
confiance en moi m'ont motivé à continuer.

Je vous prie d'excuser mon comportement pénible de temps en
temps et j'aimerais beaucoup me retrouver dans votre classe à la
rentrée.

Monsieur Lagrange, passez de bonnes vacances !

Paul

I don't know I have no doubt that your patience was extraordinary -

badly followed lessons of algebra. your explanation was clear allowed me to understand the ideas complicated ideas researcher your encouragement and your confidence in me has motivated me to continue.

(a) What is the purpose of Paul's letter?

He wants to thank ~~the man~~ Mr Lagrange² for all he has done this year.

(b) How did Mr Lagrange influence Paul's life?

Mr Lagrange helped Paul to understand the complicated ideas of ~~alg~~ algebra. Paul dreamed of becoming a scientific researcher but he was beginning to give up that idea. His encouragement and confidence has motivated him to continue.

Question 14 (7 marks)

Read the text, then answer the questions that follow.

le premier décembre
 Tomorrow night, there is a concert I don't really want to go there.
 Demain soir, il y a le concert des Enfoirés. Je n'ai vraiment pas envie d'y aller. But the place is not
 Pierre dit qu'en achetant un billet, on aide les gens défavorisés... mais les places are really reasonable.
 sont si chères et en plus on essaie d'économiser pour un ordinateur! Ce n'est
 vraiment pas raisonnable.

le deux décembre
 I talked of my hesitations to Pierre & he changed my opinion.
 J'ai parlé de mes hésitations à Pierre et il m'a fait changer d'avis. Selon lui ces according to him
 artistes bénévoles sont très connus et leurs chansons sont parmi les plus populaires of the year.
 de l'année... maintenant j'ai envie d'y aller. Je suis certaine qu'on va bien s'amuser.
 now I want to go. I am sure that I will have fun.

le trois décembre
 What a dreadful concert! I don't know that the type of show
 Quel concert affreux! Je ne pensais pas que ce genre de spectacle serait si décevant! to be so
 Les chanteurs se sont donnés à cent pour cent mais la musique était nulle. Le son is such a disappointin
 et la lumière étaient plutôt ordinaires et on est restés debout toute la soirée. J'avais where
 tellement mal aux pieds! Et je ne supportais pas la foule qui n'arrêtait pas de crier.
 Je laisserai Pierre y aller tout seul la prochaine fois! I had
 didn't
 2 stop
 yell
 screaming

(a) What kind of people would attend this concert?

Younger people because
 it was the most popular singers of
 the year and it was a standing
 concert with lots of yelling!

(b) How did the writer's attitude towards the concert change? Refer to the THREE diary entries.

To begin with, he didn't want
 to go because he was saving
 for a computer and the ticket
 was very expensive.
 Then on the 2nd of December,
 Pierre convinced him to go and he
~~want~~ was sure he'd have fun

5 and he was told Pierre he'd never go again!

because the most popular singers would be there. But then after he went, he said it was terrible! He didn't think it he was very disappointed. He had some feet from...

Question 15 (10 marks)

Read the text, then answer the questions that follow.

Correspondants dans le monde
Annonce B4 5087 :
<p>Bonjour, je m'appelle Bruce. J'ai 17 ans et j'habite à Newcastle en Australie. J'étudie le français depuis 5 ans à l'école. L'année prochaine, j'ai l'intention d'aller en France pour la première fois; pas pour faire du tourisme mais pour y enregistrer mon premier album! En effet, je suis passionné de musique rock; je joue de la guitare électrique et je compose mes propres chansons. J'ai écrit des paroles en français et j'ai besoin d'une voix féminine pour les chanter. J'aimerais vraiment rencontrer une française de 16 à 23 ans qui voudrait bien chanter avec moi sur l'album. Alors si tu as une belle voix, si tu aimes le rock et si tu as envie d'enregistrer ton premier album, n'hésite pas à me contacter: BruceRocks@yahoo.com.au. Je serai en France à partir du 15 décembre mais on peut déjà commencer à faire connaissance!!!</p>

I study french since 5 yrs old at school. Next year I have the intention of going to France for the first time. I am not for the tourism but for to record my first album. In effect I am passionate of rock music. I play guitar and I write my own songs. I write a speech in french and I need a female voice to sing it. I would like to meet a french girl from 16-23 who would like to sing with me. Well if you have a good voice and you love rock and if you want to record your first album don't hesitate to contact me. I will be in France but you can see

Supprimer	Répondre	Répondre à tous	Transférer	Spam	Imprimer	Envoyer
De : EricHipHop@yahoo.fr						
À : BruceRocks@yahoo.com.au						
<p>Salut Bruce!</p> <p>Je viens de lire ton annonce qui m'a motivé à répondre. Je m'appelle Éric, j'ai seize ans. Je suis en seconde et j'étudie l'anglais dans un lycée à Bruxelles en Belgique. Ma prononciation est horrible et à l'écrit je fais beaucoup de fautes d'orthographe. C'est pour ça que j'aimerais correspondre avec toi et te rencontrer en France.</p> <p>Je connais bien Paris et je pourrais te faire visiter les meilleurs endroits. Je suis un bon guide. ☺ J'ai des copains parisiens; on adore le hip-hop et quand je vais à Paris on se retrouve pour chanter. J'attends ta réponse.</p> <p>Je ne suis pas une fille ☺ mais je suis très sympa quand même ☺.</p> <p>À + Éric</p>						

I have just read your announcement. I am eric 16 yrs old from my 11 et study english at school in Belgium. I know Paris well & can visit you better places. I am a good guide. I have some Parisien friends. We love hip hop. When I go to Paris I'd love your for sing. I wait for your response. I do not I am not a girl but I am very nice all the same

Question 15 continues on page 13

Question 15 (continued)

- (a) What motivated Bruce to write this advertisement?

2

He is going to France to record his first album. He wrote a song and needs a female voice to sing with him. He wrote the advertisement because he needs to find a French girl to record the song.

- (b) Who is Eric? Refer only to the first paragraph of his email.

3

Eric is a 16 year old year 11 student. He studies English at a school in Belgium.

- (c) How would Bruce react to Eric's email? Justify your answer. ^{Because Bruce is from Australia and this is his first time to Paris, it would be good for him to have a guide}

Bruce would be disappointed Eric is not a girl, because he needs a female voice to sing. He would like that Eric knows Paris well as he will be able to take him to visit the best places.

End of Question 15

Bruce would also like that Eric has friends in Paris and they like music. However he might not like that Eric and his friends enjoy hip-hop music because ~~and~~ Bruce likes rock. Eric might be able to find him a female singer so he would be happy to meet him in Paris.